
В края на август тази година 
Държавното статистическо 
управление на Китай публикува 
някои данни за изтеклото 
полугодие, които дават сериозно 
основание за оптимистични 
стопански прогнози за 2022 г. – 
въпреки множеството негативни 
фактори, с които се сблъска 
икономиката на страната.

Между главните фактори 
може да се споменат тежките 
икономически кризи в глобален 
аспект, протекционистичната 
политика на Вашингтон, 
пълзящата „търговска война“ 
срещу КНР, обявена от Щатите, 
климатичните сътресения, а и 
продължаващата пандемия от 
COVID–19.

Въпреки това, както съобщава 
китайска статистика, „индексите 
на промишлено производство 
на страната продължават да се 
възстановяват“. Общо 16 от 41 
големи индустрии са отбелязали 
ръст на печалбите през периода 
януари – юли, като при 14 от тях 
ръстът е над 5 процента.

За една голяма и 
високоразвита индустриална 
държава ръст от над пет процента 
е достатъчно основание за 
оптимизъм, като се има предвид, 
че прогнозите за тази година за 
другите големи икономики рядко 
надхвърлят 1 – 2 процента.

Производството на автомобили 
в Китай е една от индустриите, 
които отбелязват най-бърз ръст 
на печалбата през първото 
полугодие, като бележат рязък 
скок от 77,8 процента през юли – 
с 30,1 процента повече от юни.

Заслужава да се споменат 
и секторите за производство 
на енергия и на предприятията 
в този отрасъл, които отчитат 
увеличение на печалбите си. Това 
е резултат от разширяването 
производството на въглища и на 
суров петрол.

Очевидно налице са 
благоприятни условия 
за устойчиво и стабилно 
възстановяване на стопанството 
на огромната азиатска страна.

Петър Герасимов .

Основания за 
оптимизъм
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2Подготовката за 20-ия 
конгрес на ККП
Наскоро политбюро на 
Централния комитет на ККП 
проведе заседание, за да провери 
състоянието на подготовката  
за Седмата пленарна сесия  
на Деветнадесетия централен 
комитет на партията и 20-ия 
конгрес на ККП. 

За устойчиво развитие 
на икономиката  
с поглед към втората 
половина на 2022 г.
Както съобщи Синхуа от Пекин, 
Си Дзинпин е председателствал 
заседание на Политическото 
бюро на Централния комитет на 
Партията за анализ на настоящата 
икономическа ситуация.
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„Красотите  
на Дзянси, Китай“
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Световен център  
по синология 13

Устройство за виртуална реалност на 
Smart China Expo 2022, Чунцин 

Лъчезар Динев:  
Нашата цел е да се 
съсредоточим  
върху високотехнологичния 
сектор
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аскоро полит-
бюро на Цент- 
ралния комитет 
на ККП прове-
де заседание, за 
да провери със-

тоянието на подготовката 
за Седмата пленарна сесия 
на Деветнадесетия центра-
лен комитет на партията и 
20-ия конгрес на ККП. Ге-
нералният секретар на ЦК 
на ККП Си Дзинпин во-
ди срещата. На нея беше 
решено, че Политбюро на 
ЦК на ККП ще предложи 
20-ия конгрес да се прове-
де в Пекин на 16 октом-
ври 2022 г.

На срещата беше под-
чертано, че 20-ият конгрес 
на ККП е много важна фо-
рум, който ще бъде прове-
ден в критичен момент. Ця-
лата партия и народите от 

Н

всички етноси вървят към 
целта на „втората стого-
дишнина“ – а именно сто-
годишнина от създаване-
то на КНР. Конгресът ще 
обобщи работата от по-
следните пет години, из-
черпателно ще разгледа 

постиженията и ценния 
опит, постигнати през но-
вата ера, задълбочено ще 
анализира международна-
та и вътрешната ситуация 
и ще формулира програма 
за действие и основни по-
литики за бъдещето.

Подготовката  
за 20-ия конгрес на ККП

НА МНОГАЯ ЛЕТА!

Активен обмен с 
африканските държави

Международен форум на 
върха „Академичен Китай”

Н

Ф

а 25 август в 
Пекин бе отк-
рит Петият ки-
тайско-африкан-
ски форум за ме-
дийно сътрудни-

чество, който се провежда 
присъствено и в онлайн 
формат. На церемонията 
по откриването Хуан Кун-
мин, член на Политбюро 
на ЦК на ККП и ръково-
дител на Отдела за публич-
ност на ЦК на ККП, про-
чете поздравителното пис-
мо на китайския председа-
тел Си Дзинпин. Във фору-
ма участваха представите-
ли от 40 страни и региона.

В речта си Хуан Кунмин 
подчерта, че през десетте 
години след създаването на 

орумът бе от-
крит на 26 ав-
густ в Пекин с 
близо 100 уче-
ни и експер-
ти от Китай и 

чужбина. В речта си Хуан 
Кунмин, член на Политбю-
ро на ЦК на ККП и пред-
седател на Отдела за пуб-
личност на ЦК на ККП, по-
сочи, че в момента светът 
е изправен пред безпреце-
дентни промени и панде-
мията от COVID-19, както 
и пред нови възможности и 

форума сътрудничеството 
между китайските и афри-
кански медии е постигнало 
ползотворни резултати, ба-
зирани на взаимното ува-
жение. „И в бъдеще Китай 

ще засилва  обмена с афри-
канските държави в облас-
тта на цифровизацията, за 
да подобри капацитета за 
цифровото управление“, ка-
за още Хуан Кунмин.

К

П

КМГ представи 
програмите „Китай  
в новата ера“ 

Наскоро отбелязахме рождения ден 
на нашият ръководител – 
издателят на вестник “Китай днес”, 
проф. Светлана Шаренкова 

итайската гло-
бална телеви-
зионна мрежа 
(CGTN) и Цен-
търът за програ-
ми на различни 

езици в европейски и ла-
тиноамерикански страни 
при Китайската медийна 
група съвместно предста-
виха списък с многоезич-
ни програми за чужбина 
„Китай в новата ера“. 

Включени са докумен-
талният филм „Последно-
то десетилетие в Китай“, 

програмите „Китайска-
та класическа мъдрост“, 
„Пътят към общо благо-
денствие“, „Модернизация-
та на 1,4 млрд. население“, 
„Въглеродна неутралност и 
човешкото бъдеще“, „Ки-
тай в цифри“, „Нови зана-
яти в нова ера“ и много 
други, които ще представят 
успехите на Китай и све-
товния принос на страната 
за премахване на бедност-
та, модернизацията, спра-
вянето с климатични про-
мени и други.

роф. Шаренко- 
ва е заемала 
различни отго- 
ворни длъжно- 
сти в сферата  
на местното са-

моуправление, младежката 
политика, културата и дър-
жавното управление. Тя от 
години отдава своите си-
ли в сферата на издател-
ската дейност, на защита-
та и развитието на левия 
печат и социалното слово 
в България. 

Сред многобройните 
обществени и творчески 
дела на проф. Шаренкова 
са активната й дейност на 
публицист, работата й ка-
то член на Националния 

съвет на БСП и председа-
тел на Съвета за култура 
и медии към НС на БСП, 
работата й за утвърждава-
не на българо-руските ду-
ховни, политически, сто-
пански и хуманитарни 
отношения в качеството 
й на председател на Фо-
рум „България-Русия“. На 
всички тези полета на ра-
бота тя влага искрен иде-
ализъм, висок професио-
нализъм, човешка емоция 
и организаторски талант. 

Екипът на нашия вест-
ник пожелава на проф. 
Светлана Шаренкова здра-
ве и дълголетие, късмет, 
много творческа енергия 
и себеотрицание.

предизвикателства. Той из-
рази надежда експертите и 
учените от различните стра-
ни да използват „Академи-
чен Китай“ като платформа 

за обмен в областта на фи-
лософията и социологията, 
да дадат своите предложе-
ния за развитието на Ки-
тай и целия свят. 
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超2.1万亿元退税已到账 大规模留抵退税提振企业信心
《经济参考报》记者

从国家税务总局获悉，从
4月1日大规模增值税留
抵退税政策实施至8月15
日，已有20131亿元退税
款退到纳税人账上，再
加上一季度继续实施此
前出台的留抵退税老政
策1233亿元，已累计有
21364亿元退税款退到
纳税人账户。大规模留抵
退税存量留抵税额集中
退还任务圆满完成，效果
持续显现。

应对经济下行压力、
稳住宏观经济大盘的关
键性举措。据了解，今年
增值税留抵退税规模超
过前三年总和，原定全年
退税任务提前到二季度
集中完成，7月新扩围7个
行业退税……政策落地
不断提速，政策红利不
断扩围。

二季度办理留抵退税
业务笔数超过去年同期
100倍，符合条件企业退
税资金从申请到入账平

均用时较去年同期大幅
压缩……税务部门全力
以赴确保留抵退税政策
如期落地。

在内蒙古，通辽经济
技术开发区税务局通过
税收大数据平台筛选分
析，快速精准识别符合
退税条件的企业，并对
有退税意愿的企业全环
节跟踪辅导、全流程实
时对接。

在上海市青浦区，当

地税务部门成立了“快递
行业税惠服务专班”，采
取“办税服 务厅主动对
接、管理所值守人员现场
审核、业务科室跟踪指
导、核算部门快速对接国
库”的方式，为快递企业
实现快速“无障碍”退税。

来自多个部门和第三
方机构调研报告显示，
退税减税政策稳企纾困
作用明显，企业对增值税
留抵退税政策满意度较

高。国家统计局的快速调
查显示，大规模留抵退
税政策实施后，获得增
值税增量留抵退税的企
业中，96.2%的企业表示
对政策比较满意，90%
的企业认为改善了现金
流；获得存量留抵退税
的小微企业中，94.6%的
企业表示对政策比较满
意，84.5%的企业认为改
善了现金流；获得增值
税留抵退税的工业企业
中，95.4%的企业对政策
表示满意，87.9%的企业
认为改善了企业现金流。

北京零点有数数据科
技股份有限公司于5月至
6月在全国范围内开展了
两次增值税留抵退税办
理情况专项调研。调研结
果显示，增值税留抵退税
政策稳企纾困落地显效，
有效缓解企业困难。从
两次调研的数据比较看，
纳税人对政策的非常满
意率，从5月份的93.9%
上升到6月份的94.1%；

对税务部门为促进政策
落实而采取服务举措的
非常满意率，从5月份的
94.4%上升到6月份的
94.5%；纳税人成功提交
退税申请后5个工作日内
收到退税款的，从5月份
的93.7%上升到6月份的
95.5%。这些数据显示，
随着工作的推进，政策效
应日益明显，纳税人满意
度不断提升。

中央财经大学财政税
务学院院长白彦锋教授
说，增值税留抵退税，为
经营遇到困难的企业及
时提供了现金流，也助力
上下游产业链之间贯通
起来、畅通起来。

西南科技大学经济管
理学院教授胡树林认为，
退税资金在最短时间内
从“纸上”落到企业“账上”
，让这一助企纾困政策
及时发挥出最大效用，十
分地解渴和给力，对稳经
济、保就业、强信心发挥
了至关重要的作用。

专访：中国举办服贸会助推全球
服务贸易复苏发展——访埃及

阿拉伯研究中心顾问迪卜

国际青年中国行：多国青年共话
洱海污染防治

埃及阿拉伯研究中心顾问、国
际关系和政治经济研究专家阿布·
贝克尔·迪卜日前在开罗接受新华
社记者专访时表示，即将举办的
2022年中国国际服务贸易交易会
将助推全球服务贸易复苏发展。

“前几届服贸会在加强国家、机
构和企业合作、促进国际贸易服
务方面发挥了积极作用，因此本届
服贸会吸引了越来越多的参展商
参加。”迪卜说，无论是中国还是其
他经济体，服务业对新冠疫情后
的经济复苏都作出了重要贡献。

迪卜指出，新冠疫情蔓延和地
缘政治局势紧张严重冲击全球服
务贸易，中国坚持举办服贸会，是
坚持扩大对外开放的例证。

“尽管当前全球面临多重困难，
经济发展、贸易流动、供应链等受

到冲击，但即将在中国举办的服
贸会将助推中国对外开放进程。”
迪卜说，中国持续推进高水平对外
开放，给外国企业在中国拓展业
务提供了更多机会。

在迪卜看来，中国与全球市场
的互联互通，表明中国愿意为畅
通国际循环继续努力。与此同时，
中国一方面持续推进对外开放，另
一方面千方百计改善人民福祉，并
不断深化与其他国家和全球金融
机构的合作。

“近年来，服务业发展势头良
好，特别是与技术、金融相关的行
业。”迪卜说，当前，所有金融机构
都在寻找新的贸易和市场推广机
会，今年的服贸会将为参展企业增
加在华投资、深化对华贸易搭建
广阔平台。

新华社昆明8月29日电 “国际
青年中国行·云南”活动24日至28
日在云南大理白族自治州举办，
各国青年前往大理市、漾濞县和
巍山县开展生态文明建设专题考
察，并于27日晚参加在洱海湖畔
举行的“洱海夜话”活动。

活动期间，来自13个国家的青
年参观了大理石门关、巍山古城、
古生村等地，实地了解并体验大
理历史和生态景观，探访大理生
态文明建设和可持续发展成就。

27日下午，各国青年专程来到
大理古生村科技小院，详细了解这
一将高校科研成果与洱海当地情
况相结合的项目，是如何通过引
入高值高效的技术，在帮助农民
增收的同时，治理农业面源污染，
实现生态保护的。

2022年2月，中国工程院院士
张福锁带领团队成立古生村科
技小院，致力于为全国20多家科
教、企业单位的科研人员和青年
学生提供一个农业技术推广和应
用的平台。除此之外，让更多有志
于投身农业的青年学生能够通过
实践，更加热爱自己的专业，学习

洱海的生态保护经验。
据科技小院负责人、中国农业

大学副教授金可默介绍，听取介
绍后，很多环境专业的留学生都
希望能申请到科技小院参与科研
成果转化，助力洱海流域的生态
治理。她所在的张福锁团队今后
也将致力于把科技小院打造成为
开放性、国际化的平台，容纳来自
世界各地的研究人员。

来自厄瓜多尔的北京师范大学
环境科学博士研究生哈文表示，
年轻研究者在生态保护中扮演了
重要的角色，今后有机会一定会
参与科技小院的项目，助力洱海
生态保护。

山水自然保护中心（北京大
学）研究员李洁琳在参观后表
示，科技小院研究人员在治理面
源污染、推广农业技术的同时，也
能兼顾当地的经济社会发展。作
为环保工作者，看到污染治理成
效，感受青年在其中做出的贡献
令她备受鼓舞。

27日“洱海夜话”后，各国青年
继续参加了28日的“洱海论坛”开
幕式并参观洱海生态廊道。
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КНР ще продължи да развива 
търговско-икономическия 
обмен с Москва

а провелата се 
неотдавна 25-а 
среща на Коми-
тета за търгов-
ско-икономиче-
ско сътрудничес- 

тво между Китай и Русия 
руската страна изрази очак-
вания тазгодишният стоко-
обмен да надвиши 170 млрд. 
долара, както и че Пекин 
ще продължи да разширя-
ва и улеснява преноса на 
стоки и товари през гра-
ничните пунктове.

На пресконференция по 
този повод говорителката 
на Министерството на тър-
говия Шу Дзюетин заяви, 
че от началото на година-
та търговията между Ки-
тай и Русия запазва добра 
тенденция за развитие и с 

общи усилия търговско-ико-
номическият обмен между 
двете страни се разширява. 
Всичко това е полезно за ук-
репване на индустриалните 

вериги и създаване на нови 
точки за развитие като ди-
гитална икономика, еколо-
гични сектори и биомеди-
цина, добави тя.

Китайската транспортна водна  
инфраструктура е водеща в света

а пресконференция на китайско-
то Министерство на транспор-
та бяха представени успехите на 
Китай в развитието на водния 
транспорт.

„През последното десетиле-
тие транспортната водна инфраструктура на 
Китай се превърна в най-голямата по ма-
щаб в света“, заяви Су Дзие, заместник-ди-
ректор на Отдела за общо планиране към 
министерството. Той добави, че в страна-
та има 20 867 пристанищни дока, като тези 

Н
Нс капацитет над 10 000 тона са 2659. Ос-

ем от най-големите товарни пристанища 
в света се намират в Китай. Превозът на 
стоки по река Яндзъ е над 3 милиарда то-
на годишно, с което тя се нарежда на пър-
во място в света.

Китай е държавата с най-много връзки 
чрез морския транспорт. Страната има ус-
тановени маршрути до пристанищата на по-
вече от 100 държави и региона. Освен това 
е на водещо място в света по оборудване 
и ефективност на товарните пристанища.

Съвместен доклад за 
отношенията между Китай  
и Република Корея

Н
аскоро членът 
на Държавния 
съвет и външен 
министър на Ки-
тай Уан И и не-
говият колега от 

Южна Корея Пак Джин 
участваха в представянето 
на съвместен доклад на Ко-
мисията за бъдещото разви-
тие на отношенията между 
Китай и Република Корея, 
което се проведе в онлайн 
формат.

В речта си Уан И поздра-
ви от името на китайско-
то правителство комисия-
та за успешното приключ-
ване на съвместната изсле-
дователска работа.

Той каза, че изправени 
пред един век на промени 
и епидемии, Китай и Репу-
блика Корея, като прияте-
ли, съседи и стратегически 

партньори, трябва да за-
дълбочават взаимното до-
верие, да проявяват взаим-
но уважение, да засилват съ-
трудничеството и да вър-
вят напред ръка за ръка по-
вече от всякога. Отноше-
нията между двете страни 

със сигурност ще доведат 
до по-светло бъдеще, под-
черта Уан И.

Пак Джин каза, че Юж-
на Корея и Китай трябва да 
задълбочат сътрудничество-
то и да търсят общо разви-
тие в бъдеще.

Зареждане на 
новите енергийни 
превозни средства по 
магистралите

еотдавна китай- 
ските власти 
оповестиха план 
за действие, кой- 
то цели да уле-
сни изграждане-

то на инфраструктурата за 
зареждане на новите енер-
гийни превозни средства 
по магистралите. 

Планът бе подготвен от 
Министерството на транс-
порта, Държавното енер-
гийно управление, Дър-
жавната електромрежо-
ва корпорация и Южната 

електромрежова компа-
ния. До края на 2022 г.  
в зоните за обслужване 
по магистралите в цяла-
та страна ще има колон-
ки за зареждане на ново-
енергийни превозни сред-
ства с изключение на пла-
нинските райони и местата 
с висока надморска висо-
чина, се посочва в плана. 

В плана се предвижда 
до 2023 г. тази услуга да се 
разшири до националните 
и провинциални скорост-
ни пътища. 

Висококачествено 
развитие на 
кариерата на жените

О
т 18-ия конгрес 
на ККП на-
сам Централ-
ният комитет 
на ККП, на-
чело със Си 

Дзинпин, отдава голямо 
значение на развитието 
на качеството на живот и 
професионалното разви-
тие на жените с цел те по-
добре да упражняват свои-
те демократични права и  
участват в социално-иконо-
мическото развитие.  

„От 18-ия конгрес на 
ККП насам в Китай се 
е сформирала законова 
мрежа за защита на пра-
вата и интересите на же-
ните с повече от 100 зако-
на и наредби“, заяви Ли 
Миншун, зам.-директор на 

Института за изследване 
на правните въпроси на 
брака и семейството при 
Китайското юридическо 
дружество.

През последното десе-
тилетие средната продъл-
жителност на живота на 
жените в Китай се е уве-
личила до 80,88 години. 
През 2021 г. смъртността 
при раждане е понижена 
до 16 на 100 000 души. Ки-
тай е оценен от ООН като 
една от 10-те страни, гаран-
тиращи здравето на деца-
та и жените. В областта на 
задължителното образова-
ние в момента няма раз-
лики между момичета и 
момчета, сред студентите 
50% са жени, а при работ-
ната ръка над 40% са жени.
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Тайван не трябва да използва търговията с 
Америка като прикритие за тайни споразумения 

К
итайското пра-
вителство изра-
зи остър протест 
срещу началото 
на преговорите 
по така нарече-

ната търговска инициати-
ва между САЩ и Тайван, 
като обеща да предприеме 
всички необходими мерки 
за защита на суверените-
та и териториалната цялост 
на страната и същевремен-
но предупреди управлява-
щата на острова Демокра-
тична прогресивна партия 
да не се опитва да използва 
търговското сътрудничество 

като прикритие за „тайно 
споразумение с външни си-
ли“, предаде Радио Китай 
за чужбина. 

Китайски търговски ана- 
лизатори отбелязаха, че то-
зи ход на САЩ и Демокра-
тичната прогресивна партия 
е очевидно предизвикател-
ство към принципа за „един 
Китай“, тъй като инициати-
вата на Вашингтон, въпре-
ки че няма значими иконо-
мически и търговски перс-
пективи, носи официален 
характер и може да бъде 
третирана като разговори 
между суверенни държави, 

каквато Тайван не е.
„Отчитаме съобщението 

на Вашингтон за започване 
на преговори по така наре-
чената „Търговска инициа-
тива САЩ – Тайван през 
21-ви век“ и обявяването на 
мандата за тези преговори, 
като китайската страна се 
противопоставя твърдо на 
подобни стъпки“, заяви Шу 
Дзюетин, говорител на Ми-
нистерството на търговия-
та на КНР. 

„Принципът за „един 
Китай“ е предпоставка за 
участието на Тайван във 
външноикономическо сът- 

рудничество и Пекин ви-
наги се е противопоставял 
на официален обмен на 
Тайван под каквато и да е 
форма“, подчерта говори-
телят. „Въпросът за Тай-
ван е най-чувствителният и 
основен в китайско-амери- 
канските отношения“, на-
помни още говорителят, 
призовавайки Вашингтон 
да спазват принципа за 
„един Китай“, трите съв-
местни комюникета и да 
изпълнява дадените от Бе-
лия дом обещания да не 
подкрепя независимостта 
на острова.

Въпросът за 
Тайван е най-
чувствителният 
и в китайско-
американските 
отношения,  
напомни  
Шу Дзюетин

САЩ са заинтересовани от спада на курса на еврото

Светът да не допуска нова Студена война

В

У

средата на юли 
тази година кур- 
сът на еврото  
почти се израв-
ни с този на ща- 
тския долар, кое-

то предизвика вниманието 
на пазара. 

Месец по-късно тази си-
туация се повтори. На 23 
август едно евро се разме- 

няше за 0,9903 щатски дола-
ра, което представлява ре-
кордно ниско ниво за послед-
ните 20 години – от 2002 г.  
насам.

Радио Китай за чуж-
бина цитира директора 
на Института по европей-
ските въпроси към Китай- 
ския институт за между-
народни изследвания Цуей 

Хундзиен, според когото 
пониженият курс на евро-
то спрямо щатския долар 
е доказателство, че инвес-
титорите избягват да пла-
щат в евро и се насочват 
към щатския долар. 

„Обезценяването на ев-
рото и инфлацията озна-
чават, че парите на ев-
ропейските граждани се 

обезценяват. Това доказва 
факта, че САЩ, изхождай-
ки от своите интереси, са 
подбудителите на руско-ук-
раинския конфликт, а Ев-
ропа е жертва на предизви-
каните от тях конфронта-
ции и дестабилизация“, ко-
ментира експертът по ев-
ропейските въпроси Цуей 
Хундзиен.

краинската криза 
и напрежението в 
световен мащаб 
в последно време 
показват, че днеш-
ният свят се нуж-

дае спешно  от солидарност 
и сътрудничество, за да се 
справи с предизвикателства-
та с общи усилия. За цел-
та трябва да бъдем изклю-
чително бдителни към вся-
ка умишлена провокация и 

опит за разделяне, да под-
държаме глобалната страте-
гическа стабилност и светът 
да не допусне „нова Студе-
на война“. Това заяви по-
стоянният представител на 
Китай в ООН Джан Дзюн 
на заседание на Съвета за 
сигурност.

Многократното разши-
ряване на НАТО на изток 
след Студената война не 
само не създаде по-голяма  

сигурност за Европа, а на-
против, пося семената на 
конфликти. Човечеството е 
неделима общност на сигур-
ност и стремежът към об-
ща сигурност е в съответ-
ствие с основните интере-
си на всички страни. Си-
гурността на една държава 
не може да бъде за сметка 
на сигурността на друга, а 
регионалната сигурност не 
може да бъде гарантирана 

чрез укрепване на военни-
те блокове, посочи Джан 
Дзюн, цитиран от Радио 
Китай за чужбина. Дипло-
матът призова Русия и Ук-
райна да поддържат диало-
га и да създадат условия за 
прекратяването на огъня, а 
НАТО, включително САЩ, 
да работят за постигане на 
примирие.

Многократното 
разширяване на 
НАТО на изток 
след Студената 
война не само не 
създаде по-голяма  
сигурност за 
Европа, а напротив, 
пося семената на 
конфликти 

Сътрудничеството между Китай и Европейския 
съюз е по-важно от всякога

Г
лобалната иконо-
мика в момента е 
в състояние на го-
ляма несигурност. 
При тези обстоя-
телства икономи- 

ческото сътрудничество 
между Китай и Европей-
ския съюз е по-важно от 
всякога, пише китайският 
вестник „Чайна дейли“. На-
сърчително е, че деветата 
сесия на търговския и ико-
номически диалог на висо-
ко равнище ЕС – Китай, 
проведена неотдавна, беше 
положителна стъпка напред 
в сътрудничеството. 

Министерството на тър-
говията на Китай привет- 

ства виртуалните дискусии 
по време на сесията, кои-
то се фокусираха върху че-
тирите основни области – 
макроикономиката, индус-
триалните вериги за достав-
ки, търговията и инвестици-
ите и финансовото сътруд-
ничество. Дискусиите бяха 
прагматични, откровени и 
ефективни, изтъква „Чай-
на дейли“. 

Но по-нататък в статия-
та се посочва, че някои ана-
лизатори продължават да 
твърдят, че отношенията 
между ЕС и Китай са обтег-
нати и че никоя от страните 
не отдава съществен прио-
ритет на сътрудничеството. 

Това погрешно впечатление 
е пагубно, особено във вре-
ме, когато това сътрудни-
чеството е по-жизнено от 
всякога. Два дни преди пре-
говорите например амери-
канската телевизионна ком-
пания CNN излъчи анализ 
със заглавие „Някога Китай 
гледаше на Европа като на 
противодействие на силата 
на САЩ. Сега обаче връз-
ките са на ужасно ниско ни-
во“. Статии от този харак-
тер в настоящите между-
народни отношения могат 
да имат тежки последици. 

Последният кръг от пре-
говори се проведе, след ка-
то Европейският парламент 

задържа значително инвес-
тиционно споразумение с 
Китай за повече от година 
поради предполагаеми опа-
сения за „правата на чове-
ка“ в Синдзян-уйгурския ав-
тономен регион. Тези твър-
дения, разбира се, бяха не-
основателни и бяха излиш-
но раздухани от някои по-
литици и западни медии. 

Очакваното с нетърпе-
ние споразумение щеше да 
даде на европейския бизнес 
още по-голям достъп до ки-
тайските пазари и значител-
но да разшири икономиче-
ското сътрудничество меж-
ду Китай и  страните от ЕС, 
посочва „Чайна дейли“.

Насърчително е, 
че 9-ата сесия 
на търговския 
и икономически 
диалог на високо 
равнище ЕС – 
Китай беше 
положителна 
стъпка напред

комеНтари
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С
поред съобще-
ния в медиите 
след огромния 
скок в послед-
ните месеци па-
зарът на чипове 

започва да вижда намале-
ния на цените, а при някои 
чипове дори се наблюдава 
лавинообразен спад  до 90%.

Въпреки че в сравнение 
с последните няколко месе-
ца положението с ограни-
ченото предлагане на чипо-
ве се облекчава, с бързото 
увеличаване на скоростта 
на навлизане на превозни 
средства с нови енергий-
ни източници се наблюдава 
и недостиг за някои авто-
мобилни чипове. След по-
вишението на цените през 
първата половина на годи-
ната, ще паднат ли цените 
на новите енергийни пре-
возни средства през след-
ващите шест месеца?

У Ци, изпълнителен ди-
ректор на Изследовател-
ския институт за цифрова 
икономика в град Уси, ана-
лизира историята на цени-
те на пазара. 

От статистиката може 
да видим, че през втората 
половина на миналата го-
дина цените на чиповете 
като цяло са се повиши-
ли, а през второто триме-
сечие на тази година це-
ните на някои чипове вече 
падат значително. Проме-
ните в цените на чипове-
те отразяват структурните 
проблеми на индустрията. 

У Ци добави още: „Чи-
път е образец за усъвършен-
ствана изчислителна техно-
логия. Ако успеем да раз-
работим 2-нанометров или 
3-нанометров чип, тогава 
възможностите на много 
от нашите настоящи про-
изводители ще се подобрят 
неимоверно. При този вид 
чипове, разбира се, обаче 
няма да видим намалява-
не на цената, защото все 
още има огромно търсене 
и огромен недостиг от тях. 
Но ако погледнем сектора 
за производство на 10-на-
нометровите или 20-нано-
метровите чипове, там е 
различно – технологията е 
много зряла и цената там 
намалява“.

Според Шън Хуей, ос-
новател, председател и гла-
вен изпълнителен директор 
на WM Motor, скорошната 
промяна в цените на чипо-
вете не е „лавина“, а „за-
връщане“.

В сравнение с тради-
ционните превозни сред-
ства с двигател с вътреш-
но горене, превозните сред-
ства с нова енергия са из-
правени пред по-голям на-
тиск от разходите по отно-
шение на чипове.

„За един традиционен 
автомобил с двигател с 
вътрешно горене обикнове-
но трябват само около 600 
– 800 чипа, а превозните 
средства с нова енергия се 
нуждаят от 1300 – 1400.“ 
Юен Чънин, генерален се-
кретар на Китайския стра-
тегически алианс за инова-
ции в индустрията на ав-
томобилните чипове, доба-
вя: „По отношение на раз-
ходите за чипове за произ-
водството на една кола, чи-
повете в традиционния ав-
томобил струват около 400 
долара. А тези в един авто-
мобил с новата енергия ве-
че са 700 – 800 щатски до-
лара. Ако колата включва 
интелигентна конфигура-
ция от по-високо ниво, раз-
ходите може да надхвърлят 
дори 2000 щатски долара“.

„Преди цената на чип бе-
ше около десетина, 20 юана 
(2 – 3 долара). Сега цената 
се повиши до няколко хи-
ляди юана, но въпреки то-
ва няма как - все още тряб-
ва да използваме чиповете 
за нашите продукти.“ Юен 
Чънин обясни още, че всеки 
един чип е важен, особено 
тези, свързани със стабил-
ността на контрола и функ-
ционалната безопасност на 
автомобилите.

„Нека вземем ESP чи-
па като пример. Цената му 
преди беше няколкостотин 
юана. Сега е вече 3500 юа-
на, увеличение от около 10 
пъти.“ Шън Хуей разясня-
ва, че в последно време раз-
ходите за чиповете в едно 
превозно средство вече се 
доближават до тези за ба-
терията и това поставя ог-
ромен натиск върху авто-
мобилните производители.

По отношение на причи-
ните за колебанията в цени-
те на чиповете през 2020 г.,  
Юен Чънин посочи, че 
всичко е резултат на обик-
новени пазарни принципи. 
Когато търсенето на авто-
мобили с нови енергийни 
източници се увеличи, по-
ради липсата на производ-
ствен капацитет има не-
достиг при предлагането, 

информационни и кому-
никационни технологии, 
през първата половина на 
годината доставките на мо-
билни телефони са намале-
ли, докато доставките на 
новите енергийни превоз-
ни средства са нараснали 
рязко. 

„Производственият ка-
пацитет на чипове за мо-
билни телефони може да 
бъде изместен, за да се об-
лекчи недостигът на авто-
мобилни чипове.“ Юен Чъ-
нин добави още, че има 
разлики в процеса на ав-
томобилни регулации и 

Цената на чиповете пада „лавинообразно”,  
ще падне ли и цената на автомобилите  
с нови енергийни източници

което доведе до покачване 
на цената на автомобилни-
те чипове. Освен това спи-
рането на някои фабрики 
и паниката на пазара до-
пълнително повишиха це-
ните. В момента ситуация-
та по тези проблеми се по-
добрява.

Засегнати от нараства-
щите разходи като цените 
на чиповете, новите марки 
електрически автомобили 
обявиха увеличение на це-
ните през първата полови-
на на годината.

„Нито една автомобил-
на компания не желае да 
спечели пазарната конку-
ренция чрез повишаване на 
цените на автомобилите. 
Когато цената на чипове-
те се повиши, автомобил-
ните компании обикнове-
но смятат липсата на чи-
пове за краткосрочна про-
мяна на цените и я усвоя-
ват чрез собствените си въ-
трешни корекции.“ 

Шън Хуей каза, че със 
спада на цената на чипове-
те от страна на производи-
телите това означава нор-
мализиране на производ-
ствените разходи за матери-
али, което не е задължител-
но да се отрази в крайна-
та цена на интелигентните 

автомобили. Но ако цените 
на чиповете продължат да 
растат за по-дълъг период, 
цените на автомобилите не-
избежно ще ги последват.

По мнението на някои 
автомобилни компании и 
професионалисти в индус-
трията, намаляването на 
цените на чиповете няма да 
предизвика обаче мащаб-
но намаление на цените на 
новите енергийни превоз-
ни средства.

„Предишното увеличе-
ние на цените не се дъл-
жи изцяло на чиповете“, ко-
ментира Юен Чънин. „Тъй 

като цените на всички про-
изводствени материали са 
се повишили, независимо 
дали става дума за никел, 
стомана, алуминий - всич-
ки се покачват, така че не 
трябва да се търси вината 
само и единствено в недос-
тига на чипове.“

Според Шън Хуей спа-
дът в цените на чиповете 
ще направи и самото из-
ползване на автомобилите 
по-евтино. 

В момента някои соб- 
ственици на автомобили 
съобщават, че поддръж-
ката на модерни LED фа-
рове например струва ня-
колко хиляди юана, защо-
то при тях няма начин да 
бъдат лесно ремонтирани, а 
трябва изцяло да бъдат за-
менени с оригинална част. 
„Този път цените на свето-
диодните чипове, излъчва-
щи светлина, и драйвърни-
те чипове са паднали с 30-
40%. Цените на тези резерв-
ни части, независимо дали 
става въпрос за оригинал-
ната фабрика или спомага-
телна фабрика, ще спаднат 
значително.“

Според данни, публи-
кувани от Китайската ав-
томобилна асоциация и 
Китайската академия за 

потребителски чипове. От 
гледна точка на индустри-
алната верига не е лесно 
да се направи това.

„Едно такова решение 
не е толкова лесно, не е ка-
то да имаш килограм кай-
ма в хладилника и да ка-
жеш – днес ще ям кюфте-
та, утре ще ям кебапчета.“ 
С тази аналогия Юен Чъ-
нин обяснява колко различ-
на е производствената ли-
ния на автомобилни чипо-
ве, които са с много по-ви-
соки изисквания за надежд-
ност и производствена по-
следователност.

Наскоро производите-
лят на чипове NXP обяви 
финансовите си резултати 
за второто тримесечие на 
2022 г., показвайки, че око-
ло половината от приходите 
му идват от продажбата на 
автомобилни чипове. NXP 
обявиха още, че в момента 
доставките на електронни 
компоненти на компанията 
все още не са в състояние 
да отговорят на всички по-
ръчки в индустрията и дори 
при постоянното общо тър-
сене на автомобили, ком-
панията все още вярва, че 
съществува изключително 
тясна връзка между търсе-
нето и предлагането.
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акто съобщи аген- 
ция Синхуа неот-
давна от Пекин, 
Си Дзинпин, ге-
нерален секре-
тар на Централ-

ния комитет на Китайска-
та комунистическа партия 
(ККП), е председателствал 
заседание на Политическо-
то бюро на Централния ко-
митет на Партията за ана-
лиз на настоящата икономи-
ческа ситуация и организи-
ране на икономическа ра-
бота през втората половина 
на текущата година.

От началото на тази 
година Китай ефективно 
координира превенцията 
и контрола на COVID-19 

с икономическото и 
социалното развитие, с 

положителните резултати 
и новите постижения  

на двата фронта. 
Цялата страна положи 

особени усилия и тези по-
стижения заслужават пъл-
но признание, бе изтъкна-
то на срещата.

В същото време текущо-
то икономическо предста-
вяне на Китай е изправено 
пред някои важни предизви-
кателства, посочи срещата, 
призовавайки за запазване 
на стратегическия фокус и 
доброто управление на въ-
трешните дела на Китай.

За втората половина 
на 2022 г. срещата 

призова към усилия 
за консолидиране на 

възходящата тенденция 
на икономическо 
възстановяване, 

запазване на стабилността 
на заетостта и цените, под-
държане на икономиката в 
подходящ диапазон и стре-
меж към възможно най-до-
бър резултат.

Необходими са усилия за 
ефективно координиране на 
превенцията и контрола на 
COVID-19 с икономическо-
то и социалното развитие, 
се казва на срещата.

Трябва да се използва ця-
лостна, систематична, дъл-
госрочна и по-специално 
политическа перспектива, 
за да се види връзката меж-
ду превенцията и контрола 
на COVID-19 и икономиче-
ското и социално развитие, 
подчерта срещата.

На срещата отново се 
подчерта важността на при-
държането към динамична-
та политика на страната за 
нулев COVID, като призова-
ва за незабавно и стриктно 
прилагане на превантивна 

и контролна работа при 
възникване на епидемия и 
предупреждава срещу въз-
можността за отпуснатост 
и умора.

Трябва да се осигури 
правилното действие на 

основните функции, които 
засягат икономическото 

и социалното развитие на 
Китай, отбеляза срещата.
Срещата подчерта, че 

макрополитиките трябва 
да играят активна роля в 
разширяването на търсене-
то, а фискалната и парич-
ната политика трябва ефек-
тивно да компенсират нама-
леното социално търсене.

Паричните политики 
трябва да се стремят да 
осигурят разумно доста-
тъчна ликвидност, креди-
тите за фирмите трябва да 
бъдат стимулирани, а нови-
те заеми от държавни бан-
ки и инвестиционни фон-
дове за изграждане на ин-
фраструктура трябва да бъ-
дат по-добре мотивирани, се 
казва на срещата.

Трябва да се положат 
усилия за подобряване 

на стабилността и 
международната 

конкурентоспособност 
на китайските промишле-
ни вериги и тези за достав-
ки и да се осигури безпро-
блемна логистика.

Подчертана бе необхо-
димостта от защита на ми-
нималната линия на безо-
пасност на всички фронто-
ве. Китай трябва да засили 
своята гаранция за продо-
волствената осигуреност и 
да подобри капацитета си за 
осигуряване на доставки на 
енергия и ресурси.

На срещата взе решение 
за работа, за да се гаран- 

престъпления.
На срещата беше 

подчертана важната 
роля на реформите и 

отварянето за насърчаване 
на икономическото 

развитие.
Китай ще насърчи добре 

регулираното, здравослов-
но и устойчиво развитие на 
платформената икономика, 
ще завърши корекцията на 
сектора, ще осъществява ре-
довен надзор и даде „зелена 
светлина“ на редица инвес-
тиционни начинания. 

Трябва да се работи за 
осигуряване препитанието 
на хората, като се дава при-
оритет на основните нуж-
ди на обществото, на ин-
дивидите, изправени пред 

тира, че пазарът на недви-
жими имоти остава стаби-
лен, придържайки се към 
принципа, че „къщите са 
за живеене, а не за спеку-
лации“. Ще бъде предложе-
на подкрепа, за да се отго-
вори на твърдото и повише-
но търсене на жилища, да 
се гарантира завършване-
то на къщи в строеж и да 
се гарантира препитанието 
на хората.

Трябва също така да се 
положат усилия  

за поддържане на 
цялостната стабилност  
на финансовия пазар,

правилно обезвреждане на 
рисковете в някои мест-
ни районни банки, както и 
на борбата с финансовите 

За устойчиво развитие на икономиката  
с поглед към втората половина на 2022 г.

Китайското партийно ръководство анализира икономическата 
ситуация и разгледа доклада за дисциплинарна проверка 

К
различни затруднения, как-
то и на завършилите колеж 
и други ключови групи, кои-
то търсят работа.

Страната трябва да даде 
пълен ход на инициативата 

на предприятията и 
предприемачите 

и да създаде стабилна по-
литика и институционална 
среда за предприятия с раз-
лична собственост.

На заседанието беше раз-
гледан и докладът от девета-
та дисциплинарна проверка 
на 19-ият ЦК на партията.

Централният комитет 
на партията проведе деве-
тия кръг от дисциплинар-
ни проверки, фокусирани 
върху централните партий-
ни и правителствени служ-
би, като изпълни изисква-
нето за пълно провеждане 
на дисциплинарни провер-
ки в рамките на своя ман-
дат, както е предвидено в 
Конституцията на партията.

На срещата също така 
беше отбелязано, че резул-
татите от инспекцията тряб-
ва да служат на предвидени-
те цели по всеобхватен на-
чин, призовавайки за задъл-
бочаване усилията за спра-
вяне както със симптоми-
те, така и с първопричини-
те за различните проблеми, 
както и засилено институ-
ционално изграждане за по-
стоянно подобряване на ра-
ботните способности и уме-
ния на централни партийни 
и правителствени отдели.

На срещата бяха обсъде-
ни и други въпроси. 

И
ндексът на про- 
мишлено про-
изводство на 
Китай про-
дължават да се 
възстановяват, 

въпреки че промишлени-
те печалби намаляха в ре-
зултат на множество фак-
тори, съобщи Държавното 
статистическо управление 
в събота.

Общо 16 от 41 големи 
индустрии отбелязаха ръст 
на печалбите през периода 
януари-юли, като 14 от тях 
отчетоха ръст от над 5 про-
цента.

Възстановяването на 
индустрията за производ-
ство на оборудване и ръ-
стът на промишлените 

печалби в сектора на про-
изводството на автомобили 
са резултат на много спома-
гащи фактори, а също така 
виждаме и резултати от по-
литиките в полза на потреб-
лението, като намаляването 
на данъците при закупуване 
на автомобили.

Производството на ав-
томобили беше една от ин-
дустриите, които отбеляза-
ха най-бърз ръст на печал-
бата, отчитайки рязък скок 
от 77,8 процента през юли, 
което е с 30,1 процента по-
вече от юни.

Китай предприема по-ре-
шителни стъпки за осигуря-
ване на енергийни доставки, 
разширяването на производ-
ството на въглища и суров 

петрол. Секторите за произ-
водство на енергия и свър-
заните предприятия в този 
отрасъл отчитат увеличение 
на печалбите си.

Джу Хун, старши ста-
тистик в Държавното ста-
тистическо управление, 
подчертава значението на 
осигуряването на гладко-
то функциониране на про-
изводствените вериги и ве-
ригите за доставки, разши-
ряването на инвестициите, 
стимулирането на потреби-
телското търсене и подкре-
пата за предприятията. Та-
ка ще се създадат по-благо-
приятни условия за устой-
чиво и стабилно възстано-
вяване на индустриалната 
икономика.

Индексите за промишлено производство 
на Китай продължават  
да се възстановяват
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Старият град 
Лидзян е перфектно 
приспособен към 
неравномерната 
топография на този 
ключов търговски 
и стратегически 
район и e запазил 
историческото градче 
с високо качество 
и автентичност. 
Архитектурата 
му е резултат от 
смесването на 
елементи от различни 
култури, живеели тук 
дълги години. Лидзян  
притежава и стари 
водоснабдителни 
системи с голяма 
сложност и 
изобретателност, 
които все още 
функционират 
ефективно.

тарият град Лид-
зян се намира в 
едноименната ра- 
внина на висо-
чина от 2400 м 
в Юннан, югоза-

паден Китай, където серия 
от стратегически проходи 
дават достъп през околни-
те планини. 

Старият град  Лидзян 
е интегрирал планините, 
реките, дърветата и архи- 

тектурата, за да създаде чо-
вешко местообитание, ха-
рактеризиращо единството 
между човека и природата. 
С планините, простиращи 
се до равнината като защи-
тен екран на север и равни-
ните на изток и юг, Старият  
град се радва на здрава ге-
ометрична връзка и еколо-
гично оформление. Мно-
жеството реки, идващи от 
снежната планина, минават 

Старият град Лидзян

С
през селата и земеделските 
земи и се събират в Чер-
ното драконово езеро и в 
разпръснатите кладенци и 
извори, които представля-
ват цялостна водна систе-
ма, отговаряща на потреб-
ностите за противопожарна 
безопасност, ежедневен жи-
вот и производство в гра-
да. Водата играе важна ро-
ля в уникалния архитекту-
рен стил на Стария град, 

градското оформление и 
ландшафта. Край канали-
те е разположена главната 
улица и други малки алеи, 
където са изградени  мно-
гобройни мостове.

От 12-и век насам  
старият град Лидзян  

е важен център 
за дистрибуция на стоки 
за търговия между Съчу-
ан, Юннан и Тибет и там 

Пътят на коприната на юг 
се присъединява към пъ-
тищата на древния чай. 
Старият град Лидзян е ва-
жен център за икономиче-
ска и културна комуника-
ция между различните ет-
нически групи като наси, 
хан, тибет и бай. Култур-
ните и технологични обме-
ни през последните 800 го-
дини водят до специфич-
ната местна архитектура, 

Черното драконово езеро

Панорама на стария град, гледан от кулата Уангу
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изкуство, градско планира-
не и ландшафт, обществен 
живот, обичаи, изкуства, 
занаяти и други културни 
особености, които включ-
ват квинтесенцията на хан, 
бай, тибетските и други ет-
нически групи и същевре-
менно показват отличител-
ни характеристики на на-
родността наси.

Лидзян се състои от 
три части: Стария град 
Даян (заедно с Черното 

драконово езеро) и 
селищата Байша  и Шухъ, 

които   напълно отразяват 
социалните, икономиче-
ските и културните особе-
ности на различните пери-
оди, топографията на пла-
нините и водните ресурси, 
за да се превърнат в забе-
лежително селище, съчета-
ващо различните жилищ-
ни традиции.

Многобройните двуе-
тажни къщи с керемиди, 
облицовани с дървен мате-
риал, които съчетават еле-
менти от архитектурата и 
декорацията на хан и дзан и 
се отличават със сводести-
те портали, стени и резбо-
вани греди, са представи-
телни за културата на на-
си и са разположени в ре-
дици, следващи контурите 
на планината. 

Дървените елементи са 
изящно резбовани с типич-
ни местни елементи като 
цветя и птици.

Селището Байша 
е създадено по-рано и се 
намира на 8 км северно от 
Стария град Даян. Къщи-
те тук са разположени на 
север-юг около централен 
терасовиден площад. 

Религиозният комплекс 
включва зали и павилиони, 
съдържащи над 40 карти-
ни от началото на 13-и век, 
които изобразяват теми, 
свързани с будизма, таои-
зма и живота на насите, 
включващи културни еле-
менти на хората от народ-
ността баи. 

Заедно със  
селището Шухъ, 

разположено на 4 км севе-
розападно от Стария град 

Даян, тези селища, нами-
ращи се в планините и за-
обиколени от вода, отразя-
ват съчетанието от местни 
култури, народни обичаи и 
традиции в продължение 
на няколко века.

Живото градско прос-
транство, силната водна сис- 

тема, хармоничните ком-
плекси, комфортните жи-
лища с подходящ размер, 
приятната обстановка и 
уникалният стил на изку-
ството се съчетават, за да 
представляват изключите-
лен пример за човешкото 
местообитание.

Главната улица “Сифан“
В центъра на Лиджян 

се събират много улици и 
се оформя площад. Тра-
фикът тук е много удо-
бен.  Главната улица „Си-
фан“ разкрива базарите на 
древния град. Днес сгра-
дите там са предимно в 
архитектурни стилове на 
династиите Мин и Цин, 
а улицата е известна със 
своята уникална форма и 
е възхвалена от китайски 
и чуждестранни архите-
ктурни експерти. 

Древните мостове
В древния град Ли- 

дзян има 354 моста, за да 
се поддържа тази слож-
на водна мрежа. Извест-
ните мостове са Суоцуей,  
Дашъ, Уанциен, мостът 
на Южния порта, Седло-
вият мост и мостът Жън- 
шсу, всички построени 
по време на династиите  
Мин и Цин. 

Водната мрежа на Ли- 
дзян идва от „Черното дра-
коново езеро“, което е 40 
000 кв. м и се подхранва 
от множество планински 
извори. Този воден път се 
разделя на централни, из-
точни и западни притоци, 
след което се отправя към 
моста Шуаншъ. 

Дворецът Му 
Дворецът Му е на се-

мейство Туси Му в Ли- 
дзян, където родът Му  от  

етноса наси управлява по-
вече от 400 години. Дво-
рецът Лидзян Му е голям 
комплекс, който преми-
нава през три династии и 
22-ма императори от ди-
настия Юен, Мин и Цин 
и затова е политически 
и културен център за ре-
гиона Лидзян. В двореца 
има много висококачест-
вени картини и фино рез-
бовани дървени врати. 

Кулата Уфън 
е построена по времето 
на династията Мин (1601) 
и се намира в северната 
част на парка на Черно-
то драконово езеро. 

Това е триетажна кула 
с височина 20 метра, с 24 
стръмни стрехи.

Черното  
драконово езеро

Паркът с това име е 
построен по време на ди-
настията Цин през 1737 г. 
Разположен е в северната 
част на стария град Ли- 
дзян и предлага невероя-
тен изглед към планината 
на Снежния янтарен дра-
кон и към белия мрамо-
рен мост. 

При кратко посещение 
на парка, туристите мо-
гат да видят някои изящ-
ни храмове, павилион и 
мостове над водата, вклю-
чително Палатата на Лу-
ната, Храма Дракон Бог 
и Петте фениксови кули.

 Какво да видим в античния град Лидзян   

Дворецът Му

Кулата 
Уфън 

Главната улица “Сифан”

Селището Байша
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К
итай има во-
деща роля при 
изготвянето на 
първия между-
народен стан-
дарт за нова 

енергийна система, съ-
общи Международната 
електротехническа коми-
сия (IEC) на Форума за 
международна стандар-
тизация в град Нандзин, 
цитирана от Радио Китай 
за чужбина.

Новата система, за 
разлика от традицион-
ната система с конвен-
ционален енергийни ре-
сурси главно от въглища, 
се задвижва от енергий-
ни носители като вятър, 
светлина, ядрена енергия 
и биомаса. Това е основен 
метод за насърчаване на 
чиста и нисковъглерод-
на енергийна трансфор-
мация и реализиране на 
целите за въглероден пик 
и въглеродна неутралност. 

Тези две цели са изклю-
чително важни в новите 
ангажименти на Китай за 
постигане на въглеродна 
неутралност, като са също 
така известни като „двой-
ни въглеродни цели“. 

Комисията отбеляза,  
че в продължение на мно-
го години Китай е воде-
ща в света по промишлен 
мащаб и размер на па-
зара на вятърна енергия, 

фотоволтаични и литиеви 
батерии.

Шу Инбяо, президент на 
Международната електро-
техническа комисия, заяви 
в интервю за КМГ, че „ра-
ботата по международната 
стандартизация навлиза в 
нова ера. Целите на Китай 
за въглеродния пик и въ-
глеродната неутралност са 
широко признати от меж-
дународната общност“.

Китай с водеща роля в разработването на 
глобален стандарт за нова енергийна система

Изминаха повече от три месеца, откакто Китай 
публикува своя средносрочен и дългосрочен план 
за развитие на водородната енергийна индустрия 
за периода 2021 – 2035 г. и някои компании вече се 
насочиха към прилагането на този тип енергия в 
промишленото производство, съобщи Радио Китай 
за чужбина. Според експерти очакваната промяна 
значително ще стимулира развитието на компаниите 
за производство на водородна енергия и ще улесни 
развитието на индустрията, преодолявайки силната 
зависимост от държавните субсидии.

страницата подготви  
Любомир михайЛов

Все по-широка 
употреба на 
водородната 
енергия

С
богати източни-
ци и ниски въ-
глеродни еми-
сии, водородна-
та енергия ви-
наги е била раз-

глеждана като важен фак-
тор за декарбонизация на 
транспорта, индустрията и 
други енергоемки сектори. 
Освен това тя се разглеж-
да широко за стратегическа 
нововъзникваща индустрия 
и ключова насока на раз-
витие в бъдещето.

„Водородната енергийна 
индустрия в Китай все още 
е в ранен етап на развитие 
и е необходимо да се подо-
бри политиката на най-ви-
соко ниво, систематично да 
се планира и насърчава ви-
сококачественото й разви-
тие като цяло“, казва Уан 
Сян, заместник-директор на 
Отдела за високи техноло-
гии в Държавната комисия 
за развитие и реформи.

В момента 99 процен-
та от компаниите за водо-
родна енергия на пазара 

избират търговски превоз-
ни средства като автобу-
си и тежкотоварни ками-
они, обяснява Чън Хайтао, 
който следи от дълги годи-
ни сектора на водородната 
енергия и е основател на во-
дещата в индустрията ком-
пания за водородна енергия 
Tianjin JustPower Technology. 

Продажната цена на ав-
тобусите и тежкотоварните 
камиони, задвижвани с во-
дород, обикновено надхвър-
ля 1 милион юана, което 
затруднява популяризира-
нето им. 

Затова компаниите тряб- 
ва да разчитат прекалено 
много на държавни суб-
сидии, за да оцелеят, каз-
ва Чън, посочвайки, че из-
граждането на големи во-
дородни станции за зареж-
дане с гориво по магистра-
лите или в рамките на гра-
довете също е основен про-
блем.

Използването на водо-
родна енергия в промишле- 
ните превозни средства не 

е тема, която в миналото е 
присъствала често във фо-
куса на вниманието и на 
правителството, и на биз-
неса. Данните обаче показ-
ват, че има огромен пазар 
за промишлени превозни 
средства в Китай както по 
отношение на запасите, та-
ка и по отношение на па-
зарната реализация. 

В случая с мотокари на-
пример повече от 800 000 
нови машини са били до-
бавени в Китай през 2020 г. 
и 1,03 милиона през 2021 г. 
През последните две годи-
ни новият мащаб на паза-
ра на мотокари само в Ки-
тай ще достигне 200 до 300 
милиарда юана (29,6 до 44,4 
милиарда долара). Освен 
това броят на мотокари-
те на 10 000 души в Китай 
е по-малко от половината 
от този в развитите страни, 
така че има огромно мяс-
то за растеж на по-късни 
етапи. Същевременно спо-
ред представители на ин-
дустрията прилагането на 

водородна енергия в про-
мишлени превозни сред-
ства като мотокари може 
да допринесе най-добре да 
се избегнат често срещани 
проблеми, които същест-
вуват при използването й 
в автобуси и тежкотовар-
ни камиони, като висока 
цена и опасения относно 
пробега.

„Ако водородната енер-
гия се прилага за промиш-
лени превозни средства, въ-
преки че цената на един мо-
токар, задвижван с водо-
род, все още е по-висока 
от тази на традиционните, 
последващите разходи са 
по-ниски след оценката на 
фактори като процент на 
амортизация и процент на 
заместване“, обяснява екс-
пертът по водородна енер-
гия Уан Уънцин.

Тъй като индустриални-
те превозни средства като 
мотокари обикновено рабо-
тят само в определен диа-
пазон от зони и сценарии, 
притесненията за пробега 
са фактически изключени. 
В същото време изграж-
дането на собствена мал-
ка станция за зареждане с 
водород е доказана опция. 

В индустриалния парк 
за интелигентно оборудва-
не на тиендзинската иконо-
мическа зона „Линган” има 
пример, при който водо-
родната енергия се използ-
ва в промишлени превоз-
ни средства. За снабдява-
не с водородна енергия се 
използват собствено изгра-
дени съоръжения в обхва-
та на обектите. „Това реша-
ва проблема с трудностите 
при строителството и по-
пълването на водородната 
станция за зареждане с го-
риво“, каза Уан.

В сравнение с акумула-
торите, енергията от во-
дород има своите уникал-
ни предимства. Едно от 
най-очевидните е, че на-
пример зареждането на мо-
токар с водородни горивни 
клетки отнема само 2 –3 
минути, докато за мотокар 
с батерии е необходим по-
не час за презареждане. В 
Китай някои иновативни 
компании вече са инвес-
тирали в производството 

на мотокари с водородни 
горивни клетки и тяхната 
безопасност и стабилност 
са доказани. През октом-
ври 2021 г. Sinopec Yanshan 
Petrochemical Company по-
лучи 37 мотокара с во-
дородни горивни клетки, 
разработени и произведе-
ни от JustPower, заменяй-
ки оригиналните с двига-
тели с вътрешно горене в 
зоната за съхранение на  
химикали. 

Според данни на Yanshan 
Petrochemical към юни та-
зи година средните работни 
часове на един водороден 
мотокар надвишават 2700. 
„Особено през декември, 
когато температурите пад-
наха до минус 19 градуса, 
всички мотокари с водород, 
пуснати в експлоатация, за-
пазиха непрекъснатата си 
работоспособност безотказ-
но”, обяснява мениджър на 
Yanshan Petrochemical.

JustPower пусна още три 
нови продукта през април - 
5-тонен камион с водород-
на горивна клетка AGV, мо-
токар с водородна горивна 
клетка в твърдо състояние 
и 3-тонен мотокар с водо-
родна горивна клетка AGV, 
всички от които са първи-
те промишлени превозни 
средства в областта на при-
ложението на водородната 
енергия в Китай.

Средносрочният и дъл-
госрочен план за развитие 
на водородната енергий-
на индустрия (2021 – 2035) 
предвижда „изграждане на 
диверсифицирана екосисте-
ма за използване на водо-
родна енергия, обхващаща 
транспорта, съхранението 
на енергия, промишленос-
тта и други области“. Из-
следователски екип от Ки-
тайския народен универ-
ситет смята, че в момен-
та водородът се използва 
най-много в индустриал-
ни области като химиче-
ската промишленост, ра-
финирането на петрол и в 
металургията. Но с непре-
къснатото усъвършенства-
не на технологията на во-
дородните клетки свърза-
ните индустрии започват 
да нарастват.
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Лъчезар Динев, 
председател  
на Българо-
китайската 
търговско-
промишлена 
палата, говори 
за Китайската 
медийна група 
по повод 
предстоящото 
участие на 
български 
компании в 
конкурс за 
иновации и 
предприемачество 
в Китай

Нашата цел е да се съсредоточим  
върху високотехнологичния сектор

ългаро-китайската тър-
говско-промишлена па-
лата е организация, чи-
ято цел е да подпома-
га българските фирми в 
разнообразяване и уве-

личаване на пазарите за техни про-
дукти. Това обясни Лъчезар Ди-
нев ролята и значението на Па-
латата. Той дава като пример из-
ключително добрите отношения и 
сътрудничество с китайската про-
винция Хунан, с административен 
център Чанша. 

„Точно преди COVID-19 панде-
мията, през 2019 г., участвахме в 
голямо селскостопанско изложение 
там, като България имаше центра-
лен щанд с над 200 кв. м площ, 
разказва Динев. Спомням си, че 
при откриването на българския 
щанд дойдоха, освен посланикът 
на България в Пекин, още мно-
го други посланици на различни 
страни в Китай. Специален гост 
беше губернаторът на провинци-
ята г-н Сю Даджъ, който произ-
несе приветствено слово.”

Сега, след като голямата въл-
на на пандемията отминава, ре-
шихме да възобновим отношени-
ята си с китайските ни партньо-
ри”, продължава Динев и дава за 
пример доброто сътрудничество 
на Палатата с Центъра за разви-
тие на малки и средни предприя-
тия в Китай.

Той обяснява, че със съдействи-
ето на Центъра, както и на Асоци-
ацията за иновации в Китай, и с 
подкрепата на Центъра за обмен на 
наука и технологии в Хунан, пред-
стои реализирането на важно съ-
битие, което ще даде нов тласък 
на добрите партньорства на Пала-
тата не само с Хунан, но и с други 
китайски провинции и институти.

В този контекст Лъчезар Ди-
нев е категоричен, че дигитална-
та икономика на Китай има все 
по-решаваща роля в насърчаване 
на икономическото развитие на 
страната и България може мно-
го да научи от добрите ни взаи-
модействия.

– Г-н Динев, разкажете повече 
за конкурсите, организирани в ки-
тайската провинция хунан, и защо 
решихте да призовете към участие 
в тях български производители?

– Имаме много добри контакти 
както с административния цен-
тър, така и с цялата провинция Ху- 

нан. Много важно е да се знае, 
че тя не е само селскостопанска 
и технологична област, но там се 
произвеждат електрически авто-
буси, високоскоростни влакове и 
други важни индустриални сто-
ки. По този повод те са решили 
да организират конкурси в някол-
ко различни категории на техно-
логичните индустрии, в които, със 
свои проекти, ще могат да вземат 
участие и чуждестранни фирми и 
научни институции. Най-добрите 
представени технологични проек-
ти ще бъдат наградени. Наградите 
са различни за различните кате-
гории. Сред тях са например на-
града за най-високотехнологични 
проекти за медицински изделия и 
оборудване, за метавселена и из-
куствен интелект, за проектиране 
на интегрални схеми и технологии, 
за нови материали и инструмен-
ти, свързани със специално обо-
рудване, както и награди в кате-
горията за цифрова икономика и 
инфраструктура.

България има добри традиции 
в производството и на интеграл-
ни схеми, и на компютри.

Това, което на мен ми хареса 

и е една от основните причини 
за решението на Палатата ни да 
подтикне български предприятия 
към участие, е възможността за 
интелигентен начин на предста-
вянето на проектите – ако даден 
проект е интересен и перспекти-
вен, той ще намери своята реа-
лизация и практическо развитие 
и приложение.

Конкурсът е организиран из-
цяло от китайската страна, като 
до 8 август следваше да се заяви 
участието, след тази дата проек-
тите ще бъдат разгледани и об-
съдени от специално жури и до 
края на октомври или начало-
то на ноември, ще има финална 
класация, когато ще бъдат обяве-
ни най-добрите. Тогава ще бъдат 
поканени победителите. Според 
мен това е начин за реализация 
на добри и ценни проекти, за-
щото, ако проектът е добър, той 
ще се класира и ще започне да 
се работи по него практически 
в реалния живот.

Като добър пример мога да дам 
факта, че през декември минала-
та година ние помогнахме на шест 
фирми да участват в China High 

Tech Expo в Шънджън. Сред тях 
бяха важни компании, свързани с 
високите технологии като Асоци-
ацията по роботика в България.

 – Как виждате перспектива-
та за развитие на високите техно-
логии и сътрудничеството между 
България и Китай в тази насока?

– Според мен България тряб-
ва да се консолидира не само в 
производството и обмена на „ви-
соките технологии”. Имам пред-
вид, че нашата страна не само 
трябва да изнася такива продукти, 
но и да се кооперира с други дър-
жави, особено с Китай, с който 
бихме могли да работим по съв-
местни проекти. По този начин 
акумулираната енергия и знания, 
които имат специалистите от те-
зи страни, ще допринесат за съз-
даването на високотехнологични 
и качествени продукти. Според 

мен, освен стоките и продукти-
те, свързани със суровини, кои-
то са основното „перо” в българ-
ския износ, страната ни има от-
личен потенциал и възможности 
за високотехнологични продукти, 
които могат да допринесат и за 
повишаване на БВП на България.

Ето защо нашата Палата под-
крепя „с две ръце” такива високо-
технологични проекти и по всяка-
къв начин ще ги рекламираме и 
представяме там, където можем. 
Нашата цел е да се съсредоточим 
върху онази страна на българския 
бизнес, която е свързана с високо-
технологичния сектор.

Много важно за нас е партнира-
нето и сътрудничеството ни с Ки-
тай. Според неотдавнашни статис-
тически данни Китай е на второ 
място в света по дигитална иконо-
мика вече няколко години. А ма-
щабите на дигитализацията и про-
цесите на цифровизацията на ин-
дустрията продължават да се по-
вишават. Ние ще продължим на-
шето сътрудничество с китайска-
та страна, защото има много как-
во да научим от китайските ни ко-
леги и партньори.

China High Tech Expo  
в Шънджън, 2021 г.Б
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Мимическите бръчки са не само знак, че 
остаряваме, но подсказват и за наличието на 
някои здравословни проблеми. Кожата е най-
големият орган в човешкото тяло, а нарушенията 
в работата на отделните органите често се 
отразяват на повърхността й. 

зДраве

П

В

ри здравословни про-
блеми или силни пре-
живявания се влошава 
не само абсорбирането 
на хранителните веще-
ства от стомашно-чрев-

ния тракт, но и свободният поток 
на жизнената енергия Ци и кръв-
та. Затова кожата започва да гу-
би блясъка и еластичността си, а 
ако не е достатъчно хидратирана, 
по лицето се образуват бръчки.

Бръчките на челото
Според аюрведа (традиционната 

медицина на Индия) бръчките на 
челото са знак за прекалена печал 
и безпокойство. Мъката, тревога-
та и други немного приятни емо-
ции карат тялото да отделя повече 
кортизол, известен като хормон на 
стреса, а по-големите количества 
от него увеличават риска от сър-
дечносъдови заболявания.

Съвременните проучвания съ-
що показват, че колкото по-дълбо-
ки и големи са бръчките на чело-
то, толкова по-голям е рискът от 
смърт заради сърдечносъдови про-
блеми. В проучване на Европей-
ското общество по кардиология се 

Бръчките може 
да са знак за 
здравословни 
проблеми

Мащабна програма за 
насърчаване на раждаемостта

включили 3200 доброволци на въз-
раст между 32 и 62 години. Лека-
рите ги категоризирали по коли-
чеството и дълбочината на бръч-
ките на челото според показате-
ли от 0 до 3. Учените ги наблюда-
вали в продължение на 20 годи-
ни и открили, че при участници-
те с показател 1 рискът от смърт 
заради сърдечносъдови заболява-
ния е малко по-висок, отколкото 
при тези без бръчки. След като се 
изключат фактори като възрастта, 
кръвното налягане и нивото на ли-
пидите в кръвта, рискът от смърт 
бил почти 10 пъти по-голям при 
хората в групата с показатели 2 и 
3, отколкото при тези с 0.

Други проучвания показват, 
че сравнително дълбоките бръч-
ки на челото е възможно да са 
знак за атеросклероза, която е ед-
на от най-разпространените при-
чини за появата на сърдечносъдо-
ви заболявания.

Появата на бръчки на челото е 
свързано и със загубата на кола-
ген и прекаленото количество сво-
бодни радикали, което също може 
да доведе до развитието на атеро-
склероза. Освен това кръвоносните 

съдове в областта на челото са 
изключително малки, затова са 
по-чувствителни към образуването 
на плаки, което означава, че бръч-
ките на челото могат да се един от 
многото признаци са остаряване-
то на кръвоносните съдове.

Бръчките между веждите
Според аюрведа бръчките меж-

ду веждите говорят за подозри-
телна личност. Ако са до лявата 
вежда са знак за претоварването 
на далака, а до дясната – на чер-
ния дроб.

Според традиционната китайска 
медицина функцията на черния 
дроб може да бъде нарушена от 
силния гняв, а прекаленото ми-
слене да увреди далака. Освен то-
ва хората, които са сърдити и се 
безпокоят прекалено, са склонни 
да се мръщят и това ускорява по-
явата на бръчки.

Торбичките под очите
Торбичките под очите е въз-

можно да са следствие от натруп-
ването на прекалена влага в тялото 
или лоша обмяна на веществата.

Кожата около очите е най-тън-
ката и крехка част на лицето. 

Затова, ако в тялото има прека-
лена влага, под очите се появят 
торбички.

Прекалената влага уврежда и 
далака. Според традиционната 
китайска медицина този орган е 
свързан с храносмилането, усво-
яването и транспортирането на 
хранителните вещества. Той е и 
източник на жизнени сили. Пре-
калената влага нарушава функци-
ята му и това се отразява на ця-
лото тяло.

Освен това торбичките под очи-
те отчасти са предизвикани от 
стрес и в началото са само тъм-
ни кръгове. Те от своя страна са 
знак за проблеми с кръвообраще-
нието около очите, което води до 
натрупването на течности.

Ако не искате тъмните кръгове 
под очите да се превърнат в тор-
бички, обърнете внимание и на за-
пушения нос, стреса и проблемите 
със съня. Те също са сред причи-
ните за появата на този неприя-
тен козметичен дефект.

Бръчките пачи крак
Появата на бръчки около очи-

те, известни още като бръчки па-
чи крак, е свързано с очни заболя-
вания и основна причина за тях е 
прекаленото използване на муску-
лите в тази област на лицето. Ко-
гато човек не може да види ясно 
предметите, инстинктивно прис-
вива очи. Това улеснява образува-
нето на бръчки по ръба на очите.

Бръчките на носа
Хоризонталните бръчки на но-

са между очите са знак за слабо 
сърце. Те се срещат по-често при 
жените, които са по-чувствителни 
и бързо се изморяват.

Назолабиалните гънки по бузите
Хората, които страдат от запу-

шен нос, по-често използват мус-
кулите на горната устна и носа, а 
това води до появата на гънки, а 
по-късно и бръчки, отстрани на 
ноздрите, които завършват на уст-
ните ъгли.

Според аюрведа и традицион-
ната китайска медицина, ако тези 
назолабиални бръчки са дълбоки, 
това е знак за проблеми с репро-
дуктивните функции. При мъже-
те те може да са свързани със сек-
суалната активност, а при жените 
да са сигнал за заболяване на яй-
чниците или матката.

Бръчките на брадичката
Бръчките на брадичката са знак 

за стрес и депресия. Когато човек 
иска да говори, но не може, напре-
жението около устните се увели-
чава. А хората, които често се ус-
михват горчиво, използват брадич-
ката повече от другите.

Китай е разработена 
мащабна програма за 
насърчаване на ражда-
емостта, която обхва-
ща финансовата, да-
нъчната, жилищната 

политика, заетостта, образова-
нието и други области. Целта на 
програмата е да се създадат бла-
гоприятни условия за насърчава-
не на семействата да имат повече 
деца, тъй като страната е изпра-
вена пред спад на раждаемостта.

Част от мерките включват на-
сърчаване на пренаталните и след- 
родилните грижи, подобряване 
на механизма за отпуск по май-
чинство, предлагане на префе-
ренциални политики за закупу-
ване на жилища на семейства-
та с повече от едно дете, висо-
кокачествени образователни ре-
сурси, създаване благоприятна 
за раждаемостта работна среда 
и др. Насоките също така трети-
рат въпроси като предотвратява-
нето на нежеланата бременност 
и намаляване на извънболнич-
ните аборти.

Според експерти по демогра-
фия пълното премахване на поли-
тиката за семейно планиране ня-
ма да е достатъчно, за да се пре-
дотврати намаляването на насе-
лението на Китай. Необходимо 
е страната да предложи повече 
мерки за насърчаване на раждае-
мостта, като финансова подкрепа 
за двойки, които изберат да имат 

повече от едно дете.
На много места в страната ве-

че се прилагат различни полити-
ки за насърчаване на семействата 
да отглеждат повече от едно дете, 
включително продължителен от-
пуск по майчинство, увеличение 
на детските надбавки, финансо-
ва подкрепа при покупка на жи-
лище и др.
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– Коя е ани Пешева и защо е 
завладяна от „магичния Китай“?

– Когато навърших четиринай-
сет години, със семейството ми за-
минахме за Китай. Майка ми, коя-
то беше от първото поколение кита-
исти в България, се беше съгласи-
ла да работи в българското посол-
ство в Пекин. Няма да забравя да-
тата 15 август 1987 г. – деня, в кой-
то за първи път кацнах на летище-
то в Пекин. Всичко в Китай за мен 
беше толкова ново, завладяващо и 
различно! Последваха две години в 
руската гимназия в Пекин, две го-
дини в Пекинския езиков универ-
ситети още три години в Пекин-
ския университет. След това съд-
бата ме отведе в Америка, където 
специализирах международни от-
ношения в Станфордския универ-
ситет, но никога не загубих връз-
ката си с Китай.

Веднага след завършването си 
започнах да се занимавам с раз-
пространение на китайската кул-
тура в България, вече доста години 
организирам и провеждам специа-
лизирани курсове за българи, кои-
то обичат и се интересуват от ки-
тайска история, култура, изкуство, 
литература и медицина.

– вие сте създател и учредител 
на българската академия „хан-
лин“. разкажете ни повече за нея, 
за дейността и перспективите й?

– Името на Академия „Ханлин” 
(на китайски „Ханлин“ означава 
„Гора от пишещи пера“) идва от 
древността. Тя е една от първите 
в света академии за наука и кул-
тура, основана по време на динас-
тия Тан (6 – 9-и век). Българската 
Академия „Ханлин“ е сдружение 
с нестопанска цел. Тя е насочена 
към разширяване на познанията 
за необходимата хармония между 
Човека и Природата. Над 20 годи-
ни Академия „Ханлин“ организира 
курсове по китайски език и култу-
ра, китайска медицина, цигун, ки-
тайско лечебно хранене и др. Бла-
годарение на нашите лекции мно-
го българи още повече заобичаха 
Китай и китайската култура, започ-
наха да се интересуват все повече 
и от традиционната китайска ме-
дицина. Към Академия „Ханлин“ 
има и издателство „Ханлин“, което 
е специализирано за издаването на 
книги, свързани с Китай. Повечето 

Китайският град Циндао скоро ще се 
превърне в световен център по синология

– един от приоритетите на пра-
вителството на КНр е образование-
то, бихте ли споделили мнението 
си, като китаист, какво е основ-
ното в тази насока и как страни-
те ни могат да си сътрудничат в 
тази област?

– Китайците са изключително 
практични и умни хора и ръково-
дителите на страната разсъждават 
много мъдро по отношение на об-
разованието! В китайския език има 
една поговорка: „Докато съм жив, 
все ще се уча“. Важно е да се ка-
же, че китайците се учат не само 
за да придобият някаква по-висша 
степен, да си намерят по-добра ра-
бота или по-висока заплата, но те 
се учат заради самите знания. По 
улиците на Пекин – и не само – 
се виждат толкова много четящи 
хора. За Китай образованието е от 
първостепенно значение. Колкото 
повече знания има човек, толкова 
това е по-полезно за него. И това 
е заложено още от древността, от-
преди 2000 – 3000 години. В Ки-
тай винаги много се е ценял обра-
зованият човек. Защото такъв чо-
век е не само полезен за себе си, 
но и за цялата държава.

Знаем, че всичко, което КНР 
прави, е добре обмислено, по 
най-внимателен начин, като цел-
та е да се извърши най-доброто за 
хората, да се постигнат най-опти-
малната среда и условия за всички 
видове дейности. И това се виж-
да във всички сфери на живота в 
Китай. Във всяко отношение ки-
тайската страна е постигнала мно-
го високо ниво. Китай е единстве-
ната страна в света, единствена-
та култура, която е постигнала то-
ва високо ниво във всяко отноше-
ние. Така е и с образованието. За-
това има много какво да научим 
от Китай. Сътрудничеството меж-
ду България и Китай е много ва-
жно и аз съм много доволна, че в 
България, в няколко университета 
има специалност „Китайски език“, 
а също в Пекинския университет 
много китайци изучават българ-
ски език. Надявам се това сътруд-
ничество да се разширява, защо-
то има много добра основа, а съ-
ществуват и много нови области, в 
които то може да се развива, осо-
бено след създаването на Светов-
ния съвет по синология в Китай.

а 20 юли Пекинският езиков университет 
проведе първата среща, по време на която бе 
учреден Световен съвет по синология. Събитието 
се състоя онлайн и от българска страна бяха 
представени трима участници. един от тях е 
младата и очарователна китаистка, експерт и 

писател Ани Пешева. „За мен е голяма чест и отговорност 
да бъда част от този съвет, заедно със 105 други китаисти 
от цял свят“, сподели за Китайската медийна група (КМГ) 
Ани Пешева. По думите й Световният съвет по синология се 
създава по инициатива на изследователския институт „един 
пояс, един път“ към Пекинския езиков университет, който 
представлява научноизследователска база по китаистика. 
идеята на инициаторите е да се установи световен център 
по синология в Китай, в който да вземат участие китаисти 
от цял свят, да се обменя опит в сферата на историята, 
икономиката, политиката, философията, езика, литературата 
и културата на древен и съвременен Китай, да се финансират 
проекти, свързани с превода и издаването на книги за Китай 
или преведени от китайски автори, както и да се организират 
научноизследователски конференции, курсове за млади 
китаисти и много други, обясни г-жа Пешева. От България 
постоянните представители са трима, от които Ани Пешева е 
едната. Китайското правителство подкрепя това начинание и 
отправи приветствие към участниците.

от тези книги са авторски, писани 
от мен или майка ми, но има и от 
различни специалисти и експерти, 
свързани с китайската култура, ме-
дицина, история.... Има също така 
и книги от китайски автори, пре-
ведени на български език. Вече са 
издадени над десет книги.

– Г-жо Пешева, най-новата кни-
га, издадена от „ханлин“, ще бъ-
де представена съвсем скоро пред 
българската общественост. Нейно-
то заглавие е „Пътуване из магич-
ния Китай“ и е една от малкото, 
издадени у нас и свързани толко-
ва дълбоко с Китай. Защо реши-
хте да я напишете, каква е идея-
та и основните послания в нея?

– Китай е необятен и аз от ня-
колко години мисля сериозно по 
въпроса да напиша книга за тази 
велика страна! За съжаление, са-
мо в една книга не могат да бъдат 
описани всички знания, информа-
ция и опит, свързани с Китай, и то-
гава реших че трябва да се офор-
ми поредица, която ще представя 
местата, които съм посетила в Ки-
тай – историята, културата и инте-
ресни подробности за тях, прочути 
личности, които са живели в тези 
градове... В „Пътуване из магич-
ния Китай“ разказвам за два из-
вестни и прекрасни китайски гра-
да – за Суджоу, известен с древните 
си градини, едно от най-красивите 
кътчета на света, и за град Ичан, 

който се намира в провинция Ху-
бей. Това не е толкова пътепис, а 
по-скоро едно пътуване из необят-
ната култура и дълбоката духовност 
на Китай, запознаване с традиции-
те и ценностите, с мислите и въж-
деленията на интересни личности 
от историята и съвремието.

– Запознайте ни и с някои от 
книгите, издадени от „ханлин“, 
свързани с китайската медицина, 
защото много хора в България, ве-
че се интересуват много от тра-
диционната китайска медицина и 
начините за лечение на различни 
болести по алтернативни начини?

– Наистина много българи вече 
проявяват огромен интерес към ки-
тайската медицина и алтернативни-
те методи на лечение. По време на 
живота ми в Китай имах възмож-
ност и се запознах лично с много 
специалисти по китайска медици-
на. На базата на срещите и разго-
ворите ми с тях и на моето усиле-
но изучаване на подробности в та-
зи област, аз успях да се мотиви-
рам и да подготвя няколко книги, 
свързани с китайски методи на ле-
чение – акупресура, акупунктура, 
също и етимологията на отделни-
те заболявания и какви методи би-
ха помогнали. Искам да добавя, че 
Академия „Ханлин“ се гордее и с 
подготвянето и издаването на бъл-
гаро-китайски разговорник, който 
се оказа много търсен.

известната китаистка Ани Пешева по време на нейна лекция  
в институт „Конфуций“ във велико Търново 

Момент от срещата в Пекинският езиков университет,  
на която бе учреден Световен съвет по синология
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куЛтура

От 22 август до 5 септември 2022 г. може  
да посетите фотоизложбата „Красотите  
на Дзянси, Китай”, която се провежда  
в „Галерия на открито – Мост на влюбените“ 

зложбата е ор-
ганизирана от 
Посолството на  
Китайската на-
родна републи-
ка в  България 

и Международния отдел 
към регионалното пра-
вителство на провинция 
Дзянси, с подкрепата на 
Столична община.

Чрез общо 60 пана пред 
публиката се разкриват 
културата, историята, еко-
логичната обстановка, ико-
номическото строителство 
и съвременният живот на 
провинцията, както и ва-
жни моменти от обмена и 
сътрудничеството между 
Дзянси и България. 

На 22 август Н. Пр. Дун 
Сяодзюн, посланик на КНР 
в България, изказа най-топ-
лите пожелания за успеха 
на фотоизложбата „Красо-
тите на Дзянси, Китай“. 
Отправена е покана към 
всички български прияте-
ли, ако имат възможност, 

Фотоизложба  
„Красотите на Дзянси, Китай“

И

В провинция Дзянси се 
намират цели пет обекта 
на световното културно и 
природно наследство. Тук 
са разположени и три на-
ционални парка, които са 
под защитата на ЮНЕСКО. 
Има и влажна зона, коя-
то е екосистема с глобал-
но значение. 

Сред шестте най-важни 
индустрии за провинцията 
са авиационното производ-
ство, електроника и елек-
троинформационни техно-
логии, производство на ма-
шини и оборудване, както и 
традиционна китайска ме-
дицина, развитието на но-
ви енергийни източници и 
производството на инова-
тивни материали. 

да посетят фотоизложбата, 
за да разгледат и научат по-
вече за местния бизнес, ту-
ризъм или учение. 

„Надявам се – подчерта  
посланик Дун, – обменът 
между провинция Дзянси и 
България да продължи да 
се задълбочава и укрепва, 
създавайки нов модел на 
висококачествен обмен и 
сътрудничество между Ки-
тай и България!“

Провинция Дзянси се 
намира в югоизточната 
част на Китай и е разпо-
ложена на южния бряг на 
най-голямата река в Ки-
тай – Яндзъ. 

Дзянси може да се пох-
вали с богата история, пре-
красна култура, голям брой 
природни богатства и удо-
бен транспорт. Мястото още 
от древни времена се рад-
ва на завидна репутация- 
та и е възпято от местен 
поет в строфите „тук съкро-
вища има безчет и начете-
ни люде се раждат“. 
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Използвани са материали  
на АГЕНЦИЯ „СИНХУА“ и CRI

Ч
етири сантиметра лишиха 
Милтядис Тентоглу от въз-
можността да има в колек-
цията си всички възможни 
титли в скока на дължина. 
На олимпийският шампи-

он от Токио 2020 липсваше единстве-
но световното злато на открито, но 
24-годишният гръцки възпитаник на 
българския треньор Георги Помаш-
ки беше изненадан в последния опит 
в Юджийн от китаеца Джанан Уан. 
До шестия опит китаецът имаше ед-
ва 8.03 метра и беше извън призова-
та тройка, но при последното си из-
лизане в сектора се приземи на 8.36 
метра (0.5 м/сек) и така заслужи све-
товната титла. 

Тентоглу, световен шампион в за-
ла от Белград тази зима, направи ста-
билна серия в цялото състезание, но 
най-добрият му опит от 8.32 метра (0.5 
м/сек) стигна за второто място. Това 
е и първи медал за гръцкия скачач 
от световни първенства на открито.

Световният рекордьор в скока на 
дължина в рамките на десетобой Си-
мон Ехамер, който реши в Юджийн 
да се съсредоточи само в тази дисци-
плина, се пребори за бронзовия ме-
дал с 8.16 метра (0.5 м/сек). Швейца-
рецът оглавява световната ранглиста 
за сезона с 8.45 м.

26-годишният Джанан Уан за-
почва своята професионална карие-
ра в десетобоя. По-късно треньори-
те го насочват към скока на дължи-
на, след като постиженията на ки-
тайския спортист се доближават до 
осемте метра. На 19 години Джанан 
Уан вече е утвърден сред елитните 
световни млади скачачи. Китайският 
атлет за първи път се появи на све-
товната сцена, когато спечели плане-
тарната титла за юноши през 2014 г.,  
пак в Юджийн. „Волейболът беше 
първият ми спорт, който започнах 

Китаец “измъкна” световното 
злато от ръцете на Тентоглу
26-годишният Джанан 
Уан грабна планетарната 
титла в скока на дължина в 
последния опит

С поразяващ последен опит Джанан Уан грабна световната титла

О
сем китайски майсто-
ри на щеката извоюва-
ха правото да се състе-
зават в един от най-сил-
ните турнира по сну-
кър в света - Открито 

първенство на Северна Ирландия. 
Двубоите от основната схема ще 
се проведат между 16 и 23 октом-
ври. Мачовете на играчите от топ 
16 ще се проведат в Белфаст, къ-
дето е организирана и същинска-
та част на турнира.

Местният любимец и актуален 
шампион Марк Алън започва сре-
щу китаеца Чанг Бингю, а седем-
кратният световен първенец Рони 
О’Съливан играе с германеца Лу-
кас Клекерс. Марк Селби пък ще 

има любопитен сблъсък с 12-крат-
ната световна шампионка при же-
ните Риан Еванс.

Ето мачовете на играчите от топ 
16: Марк Алън – Чанг Бингю, Ри-
ки Уолдън – Сяо Гуодонг, Kайрън 
Уилсън – Кен Дохърти, Марк Уи-
лямс – Питър Лайнс, Нийл Робърт-
сън – Фрейзър Патрик, Джак Ли-
совски – Ли Ханг, Бари Хоукинс – 
Антъни Хамилтън, Марк Селби – 
Риан Еванс, Джъд Тръмп – Род Ло-
улър, Стюърт Бингам – Алан Тей-
лър, Шон Мърфи – Су Си, Джон 
Хигинс – Фъргал О’Брайън, Джао 
Синтонг – Лю Хаотян, Люка Бре-
сел – Джо О’Конър, Ян Бингтао – 
Лианг Уенбо и Рони О’Съливан – 
Лукас Клекерс.

Осем китайски майстори  
на щеката в основната схема  
на турнира в Белфаст

организирано да практикувам. Във 
втори клас имаше състезания в на-
шата област  и тогава за първи път 
участвах в състава на моето учили-
ще. Първо ми състезание по лека ат-
летика се случи, когато бях на 11 го-
дини през 2007 г. в общоградско пър-
венство  в родния ми град Шънян. 
Спомням си, че се състезавах на 60 
метра с препятствия, но завърших 
втори. Бях толкова разочарован от 
резултата, че плаках след състеза-
нието. По-късно се състезавах като 
десетобоец, въпреки че най-добрата 
ми дисциплина в началото беше ско-
кът с щанга. На 15 години личното 
ми постижение беше 5 метра. Това 
специфично състезание за Китай ми 
помогна много за усъвършенстване 

качества, необходими за скока на дъл-
жина“, споделя световният шампион.

„Първо състезание извън Китай 
беше Австралийският младежки 
олимпийски фестивал в Сидни през 
2013 г. Спомням си, че времето бе-
ше много хубаво, атмосферата бе-
ше отлична и хората изглеждаха дос-
та по-различно от това, с което бях 
свикнал да виждам в училищните 
надпревари. Спечелих състезанието в 
скока на дължина със 7.86 м. Обста-
новката ме накара да се почувствам 
комфортно, а зрителите бяха много 
ентусиазирани, което ме накара да 
се почувствам добре и развълнуван“, 
разкрива Уан.

„Първо лекоатлетическо разочаро-
вание дойде на Националните игри 
през 2013 г. Чувствах се нервен пре-
ди това и не се представих добре в 
състезанието (Уан завършва на 11-о 
място във финала с резултат от 7,52 
метра в родния си град Шънян). За 
щастие, не отне много време да се 
възстановя от разочарованието. То-
гава бях малко момче и не мислех 
много за това“, спомня си китайски-
ят шампион.

„Първата ми играчка беше плюше-
но мече. Тя означаваше много за мен, 
но не помня дали имаше име. Пър-
вото нещо, което се научих да готвя, 
бяха бъркани яйца. Тогава бях на 13 
години. Откакто съм професионален 
спортист, се храня по специална дие-
та в ресторант, в който посещаваме 
след тренировки. По време на лаге-
рите на националния отбор също не 
мисля за готвене. Цялата ми подго-
товка е насочена към тренировките, 
възстановяването и състезанията, та-
ка че отдавна не ми се е налагало да 
се правя на готвач. Обичам да карам 
колело. Имам домашен любимец – 
малко куче на име Дуду“, разказва за 
своя начин на живот 26-годишният  
световен шампион.
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Резбовани медни 
часовници
Произведените 
в Китай медни 
резбовани 
часовници са 
високо оценявани 
както в страната, 
така и по света. 
Те са изработени 
по древната 
техниката  
за леене и 
резба на мед 
Дунчан, която е 
провинциално 
нематериално 
културно 
наследство над 
300 години в 
Ляочън, провинция 
Шандун.

каЛейДоскоп

за 1 месец 2 лв.

за 3 месеца 6 лв.

за 6 месеца 12 лв.

за 12 месеца 24 лв.

Може да се абонирате  
във всички пощенски 
станции в страната и  
в редакцията на адрес:
софия, ул. позитано 20а 
тел.: 02/944 1026

Абонирайте се за 2022 г.
Каталожен № 381

Ако искате да научите повече за Китай, следете сайта на български език на Китайската 
медийна група (КМГ) и профила във Фейсбук, където в четири поредни петъка от 19 август 
ще се публикуват специално подготвени видеа. 

Сайтът на български на КМГ е на адрес: http://bulgarian.cri.cn/, 
а във Фейсбук – https://www.facebook.com/CRI.Bulgarian.

ри разкопките на 
осмата жертвена 
яма при руините 
Сансиндуей бе 
открита бронзо-
ва статуя на ог-

ромен митичен звяр с те-
гло от около 150 кг.

„Откритите преди ста-
туи на митични зверове от 
началото на разкопките в 
Сансиндуей през 1986 г. са 
по-малки на размер, някъ-
де около 20 – 30 см“, за-
яви член на екипа. Нова-
та находка е висока около 
1 м и е най-добре запазе-
ната бронзова фигура във 
форма на животно. 

Необичайното за нея е 
рогът, на който стои чо-
вешка фигура със слабо 
телосложение, облечена в 
дълга дреха. Археолозите 
предполагат, че вероятно 
тя впряга или контроли-
ра звяра. На гърдите на 

П
Откриха голяма бронзова 
статуя на митичен звяр

митичното същество е гра-
вирано свещено дърво.

Разкопките на осма-
та жертвена яма се очак-
ва да приключат в края 
на септември, след което 

находките ще бъдат про-
учени и реставрирани. До 
момента от руините Сан-
синдуей са извадени около 
14 000 реликви, датиращи 
от над 3000 години.

Цветовете в природата се променят неусетно
Вече сме в края на лятото, жегите постепенно отслабват, 
времето е по-прохладно и започва събирането на реколтата. 
С настъпването на есента цветовете в природата се 
променят неусетно.

Снимка Синхуа

П

До 2030 г. Хайнан ще 
забрани продажбите 
на автомобили с ДВГ

ровинция Хай-
нан планира да 
забрани про- 
дажбите на вси- 
чки леки авто-
мобили с дви-

гатели с вътрешно горене 
(ДВГ) до 2030 г. Съглас-
но плана за достигане на 
въглероден пик до 2030 г., 
издаден от правителство-
то на провинцията неот-
давна, всички нови превоз-
ни средства в обществени-
те и търговските услуги в 
Хайнан ще използват чис-
та енергия до 2025 г.

Планът също така по-
сочва, че Хайнан ще пре-
достави преференциал-
ни политики в различ-
ни области, включително 

облекчаване на данъци-
те върху покупката на 
превозни средства с нова 
енергия (електрически, въ-
глеродни автомобили) и 
постепенно ще ускори из-
ползването на чиста енер-
гия за останалите различ-
ни видове превозни сред-
ства в провинцията.

Планът идва на фона 
на усилията на страната 
да постигне целите си за 
въглеродни емисии и неу-
тралност, известни още ка-
то „двойните въглеродни 
цели“. Китай обяви, че се 
стреми да достигне пика 
на емисиите на въглеро-
ден диоксид преди 2030 г.  
и пълна въглеродна неу-
тралност преди 2060 г.


